
  

 5102חודש ינואר  –דף מהטף 
 ,שלום לכולם

כל הפעילות נעשית . את התוכניותכמובן ימים גשומים וקרים משנים  .חורףהגיע הסוף סוף 
 .הטיולים והחצר נידחים לימי שמש, בתוך הגן

 .  נעדרים מפעם לפעם עקב מחלות החורף, חלק מהילדים וגם חברות הצוותים
עם כלי ,  ילדים וצוות, עברה ברחבי הקיבוץ מקהלת נוגנים... שבגן יםנושאהכחלק מ ובינתיים

 .חיים נחמן ביאליקשרו הילדים את שירי , נגינה שונים ומאולתרים ובשירה רמה
וצפייה , טעימת פירות, להכרות עם העצים השונים, יותר נושא מורחבמזמן לגן , טו בשבט

, מנייה, גדלים, ריחות, טעמים. על כל ההיבטים, הפרדסנושא . לפריחת השקדיהדרוכה 
ואיך אפשר להביע בעזרת שירה , מהי אופרה .אופרהלהתוודענו , סל תרבותדרך  .וכתיבה

 .את שברצוננו לספר
 .כל אלה מלווים אותנו בחודש ינואר

 
 

מנהלת הגיל הרך בתנועה ( היא משלנו) חלי זלינגרמדף הקשר של חלקים אני מצטטת כאן 
 :למרכזות הגיל הרך של התנועה הקיבוצית, ששלחה אלינו הקיבוצית

 

 " שמינה  מיוחדת ועדה חברי התקיים יום סיור עם 61.61בתאריך

  התקיים הסיור  .פירון שי הרב )כהונתו בתקופת עוד) לשעבר החינוך שר 
התנועה הקיבוצית והקיבוץ ) הקיבוציות התנועות שתי של משותף ממהלך כחלק

בצורה  הדגים הסיור   .הקיבוצי החינוך של בייחודו להכרה( הדתי

של כל  האתגרים את  ,ומאידך מסגרת כל של הייחוד את אמצעית ובלתי מוחשית

 לבוא שלנו הצורך את הדגשנו ואנו ,השונים מהמוסדות התרשמה הוועדה. מערכת

משום  ולא( ענווה מתוך למדינה

 ומן ייחוד יש הקיבוצי שלחינוך להדגיש אך  ('לנו מגיע'ש

בשל  התייחסות יקבל זה שייחוד הראוי

אנו   .החינוכית ועוצמתם הדברים של האותנטיות

מאמינים  שאנו משום רבות אנרגיות זה במהלך משקיעים

 .באשר הן הקיבוציות החינוך במערכות להכרה הזמן בבוא יתרום שהוא

  כי אלו הם הזרעים ליצירת , הסיורים של בעלי התפקידים במוסדות המדינה כן יירבו           
 ".הבנות בדבר ייחודיותנו           

  

Money money money" * .  מזה שנה שאנחנו מקיימים פעילות אינטנסיבית מול משרד

וע בשב. בעניין נוסחת חישוב סבסוד מעונות היום לחברי קיבוצים, (ת עוד"ולא תמ)הכלכלה 
מיכל צוק זו ' הגב, ל המשרד"שעבר נפגש צוות בכיר של התנועה הקיבוצית עם המשנה למנכ

דגן , את מנהל אגף הכלכלה, איתן ברושי, הצוות כלל את מזכיר התנועה. הפעם השלישית
מנהל , ח ירון רייכמן"רו -מנהל ברית פיקוח, ד מרב ניב מהמחלקה המשפטית"עוה, לוין

על הפרק עומדת בעיית סבסוד . מורדי שבט ואנוכי -בוץ הדתיהצמיחה הדמוגרפית בקי
ההסדר הקיים  .בקיבוצים המתחדשים, והגנון הפעוטון, מעונות היום לגילאי בית התינוקות

אך הוא אינו רלוונטי ואינו , מזה שנים שירת נאמנה את חברי הקיבוצים בקיבוץ השיתופי
אנחנו מוצאים לא מעט משפחות הנפגעות . מכיר במשפחות החברות בקיבוצים המתחדשים

מהשיטה הקיימת וחושבים שעליה להשתנות כך שתיקח בחשבון את מספר הנפשות 
לכלל , מיליון שקל בשנה 099-שרד מקציב לצורך סיוע זה כהמ, רק לשם ההבנה. במשפחה

נציגי התנועה הבהירו שלא ייתכן מצב בו , בישראל( העומדות במבחן ההכנסה)המשפחות 
כי לאחר עיון נוסף בחומרים , בסיכום הפגישה נקבע. ייהנו גם חברי הקיבוץ מהטבה זו לא

היה להחיל הטבה זו על כל הקיבוצים ייבחן משרד הכלכלה דרכי פעולה בהם ניתן י, שהועברו
 ".המתחדשים



 "מניסיונם של  שמענובכנס 61.96.61' ביום ג השקת רשת הגן הקיבוציכנס ל
 הרשת את תכלית הבהרנו, ('ערי חינוך'מקים ומנהל את רשת  -יעקב הכט)  אחרים

יועצת פדגוגית  -ר נירה ואלה"וד ראשת אגף חינוך ומשימות -ר גבי אסם"ד)
 בהנחיית, במסגרת הפאנל)עשות יאת הצעדים שנעשו ומה עתיד לה ותארנו,(למדור

תפעול , פדגוגיה: את שלושת התחומים המרכזיים בהם תעסוק הרשת הצגנו, חלי
אסף ענברי מחבר )פרטים הקטנים שעושים אל כל ההבדל ה, ולקינוח(. ומבנה

 (. 'הביתה'
 ית התנועה הקיבוצית בר)רשתות המתנהלות תחת עמותות מוכרות  !חשוב להבין

רשאיות לפנות למכרזים , יושבות בשולחן מקבל ההחלטות( היא עמותה מוכרת
מגייסות משאבים להמשך פעילותן ואף יכולות להפיץ את , שונים ולספקים שונים
 ".שלא לדבר על כוח הקנייה האדיר של גוף ארצי מאוחד. תורתן באופן פורמאלי

 חלי, שלכם

 

, בה השתתפו נציגות מפורום חינוך, פגישה מקדימה כבר באוקטובר, כאן בכפר מנחםקיימנו 
כדי , פעול של הרשת שמוקמתדרעי שהיא מנהלת התחלי זלינגר ורביד , פקציארז זאב

סיכום המפגש היה בעל . ללמוד את המונחים והמושגים וכדי לראות האם נוכל להצטרף
עד כמה אנחנו הולכים למהלך מבלי לפגוע  ,מה שחשוב היה לנו להבין. מגמה חיובית

בנובמבר נפגשנו כל רכזות הגיל . במערכת היחסים הטובה והתומכת של המועצה האזורית
 .הרך של הקיבוצים עם המועצה האזורית ועם נציגות מהתנועה הקיבוצית בראשותה של חלי

ועה הקיבוצית ועם ניתנה לנו הזדמנות לשאול ולהבין מה יהיו שיתופי הפעולה עם התנ, שוב
 .לנושא זה נידרש בעזרת פורום החינוך החדש . המועצה

 
נפרסם את המועדים במייל . ו"נפתח בהרשמה לשנת הלימודים הבאה תשע, בקרוב מאד

 . היישובי ובלוחות המודעות בגנים ובחדר האוכל
 

 .שימרו על קשר.... ועד אז
 עדה ניב       


